
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU ZDRAVOTNĚ 

SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH 

BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 26. 3. 2012 

Přítomní členové (bez titulů): V. Šnorek, S. Bártlová, I. Brabcová, A. Hudáčková, O. 

Doskočil, L. Kozlová, P. Zimmelová, L. Embertová, L. Martínek, V. Veisová, P. Vejsada, P. 

Scholz   

Nepřítomna: K. Kocmanová (omluvena) 

Hosté (bez titulů): V. Tóthová (děkanka), I. Chloubová (proděkanka), J. Šemberová 

(proděkanka), D. Prouza (proděkan), J. Bednář (tajemník), A. Mojžíšová, M. Šimák, Z. 

Toušek, D. Urban,  

 

Předseda senátu V. Šnorek přivítal přítomné a konstatoval, že senát je usnášeníschopný (viz 

prezenční listina). Zápisem byla pověřena L. Kozlová. 

 

AS ZSF JU odsouhlasil změnu v pořadí projednávaných bodů z důvodu časového vytížení 

některých hostů. 

 

Program: 

1. Reakreditace oboru Rehabilitační psychosociální péče o postižené děti, dospělé a seniory 

2. Akreditace oboru Odborný asistent posudkového lékaře 

3. Akreditace oboru Speciální pedagogika – kombinované studium 

4. Změna výuky jazyků na ZSF JU 

5. Návrh na úpravu Statutu ZSF JU 

6. Prodloužení doby platnosti akreditace oboru habilitačního řízení – Zdravotně sociální péče 

7. Různé 

 

1. Reakreditace oboru Rehabilitační psychosociální péče o postižené děti, dospělé a 

seniory – navazující magisterské studium 

Proděkanka Šemberová představila senátu koncepci reakreditace oboru Rehabilitační 

psychosociální péče o postižené děti, dospělé a seniory. Odborná garantka Mojžíšová 

seznámila senát s obsahem reakreditovaného oboru. 

Senátor Doskočil vznesl dotaz, zda se reakreditací vyřeší problémy, které byly v minulosti 

spojené s chybným nastavením magisterského studia – opakovaly se zde předměty 

z bakalářského studia a byla nedostatečně zastoupena zdravotní problematika.  

Garantka oboru Mojžíšová odpověděla, že byla posílena zdravotní část a upraven vyrovnávací 

kurz. 

Senátorka Kozlová požadovala vysvětlení, z jakého důvodu došlo v reakreditaci ke změnám 

přednášejících u předmětů, které v původní akreditaci zajišťovali. 

Proděkanka Šemberová odpověděla, že obsazení přednášejících v jednotlivých předmětech 

bylo v kompetenci vedoucích kateder. 

Vedoucí katedry sociální práce Urban vysvětlil, na základě jakých kritérií obsazoval 

přednášející k jednotlivým předmětům. 

 

Hlasování senátu: PRO 10, PROTI 0, ZDRŽELI SE 2  

 

Akademický senát ZSF JU nemá připomínky k návrhu na reakreditaci studijního oboru 

Rehabilitační psychosociální péče o postižené děti, dospělé a seniory – navazující magisterské 

studium. 



2. Akreditace oboru Odborný asistent posudkového lékaře 

Proděkanka Šemberová představila senátu koncepci akreditace oboru Odborný asistent 

posudkového lékaře. Odborný garant Šimák seznámil senát s akreditovaným oborem. 

Absolvent tohoto oboru bude sociální pracovník dle zákona 108/2006, o sociálních službách. 

Jeho uplatnění bude především na Lékařské posudkové správě ČSSZ.  

Senátorka Zimmelová vznesla dotaz, zda bude obor dlouhodobě udržitelný vzhledem k počtu 

posudkových lékařů. 

Odborný garant Šimák sdělil, že v současné době je na Lékařské posudkové správě ČSSZ 

zaměstnáno cca 380 – 400 posudkových lékařů, z nichž každý by měl mít k dispozici jednoho 

asistenta. Dále budou mít absolventi možnost se uplatnit v obdobných organizacích.  

Senátorka Bártlová vnímá akreditaci tohoto oboru pozitivně a domnívá se, že o něj uchazeči 

projeví zvýšený zájem. 

Senátor Martínek se dotázal na počty přijímaných studentů. 

Děkanka odpověděla, že se předpokládá přijetí cca 20 studentů do prezenční formy studia a 

50-60 studentů do kombinované formy studia.     

Senátor Doskočil se domnívá, že není vhodné vytvářet obor ke splnění jednorázové poptávky. 

Preferoval by „modulovost“, tzn., že by se ve stávajícím bakalářském oboru Rehabilitační 

psychosociální péče o postižené děti, dospělé a seniory vytvořil prostor pro specializaci tohoto 

pracovníka. 

Senátor Scholz se domnívá, že ZSF JU bude mít exkluzivitu tohoto oboru v ČR, a 

konstatoval, že se ZSF JU chová tržně. 

Senátor Doskočil vznesl dotaz, zda kvůli otevření nového oboru nebude muset poklesnout 

počet přijímaných studentů do jiných oborů. MŠMT ČR doposud nezveřejnilo počty 

financovaných studentů, nicméně avizuje, že tyto počty budou nižší než v uplynulém roce. 

Děkanka vysvětlila, že je tendence MŠMT ČR snižovat počty navazujících oborů a zvyšovat 

počty bakalářských oborů.   

 

Hlasování senátu: PRO 11, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1  

 

Akademický senát ZSF JU nemá připomínky k návrhu na akreditaci studijního oboru Odborný 

asistent posudkového lékaře. 

 

3. Akreditace oboru Speciální pedagogika – kombinované studium 

Proděkanka Šemberová představila senátu koncepci akreditace oboru Speciální pedagogika a 

vysvětlila, že se bude jednat o kombinovanou formu studia. Vedoucí katedry Toušek seznámil 

senát s akreditovaným oborem. 

 

Hlasování senátu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0  

 

Akademický senát ZSF JU nemá připomínky k návrhu na akreditaci studijního oboru 

Speciální pedagogika – kombinované studium. 

 

4. Změna výuky jazyků na ZSF JU 

Proděkanka Chloubová seznámila senát s redukcí výuky jazyků na ZSF JU a vysvětlila 

důvody této redukce. 

Senátor Martínek se dotázal, zda v případě studentů, kteří nebudou úspěšní ve vstupním testu 

a budou si muset doplnit jazykovou vybavenost na vlastní náklady, jazykové centrum bude 

poskytovat jazykové kurzy za nižší ceny, např. než v jazykových školách. 

Proděkanka Chloubová sdělila, že jazykové centrum předpokládá, že bude mít nižší ceny. 



Senátor Doskočil uvedl příklad výuky jazyků z Přírodovědecké fakulty JU a navrhoval 

obdobný způsob řešení výuky jazyků na ZSF JU. 

Děkanka vysvětlila, že doposud ZSF JU poskytovala studentkám a studentům nadstandardní 

služby v rámci výuky jazyků ve srovnání s jinými vysokými školami a v současnosti nemá 

ZSF JU ekonomické prostředky na výuku jazyků v takovém rozsahu. 

Proděkan Prouza vysvětlil způsob nastavení parametrů pro výuku jazyků na ZSF JU, který 

povede ke spravedlnosti – bude jednotná úroveň testu pro všechny studenty. 

 

Akademický senát ZSF JU bere na vědomí změnu výuky jazyků na ZSF JU. 

 

5. Návrh na úpravu Statutu ZSF JU 

Děkanka zdůvodnila senátu potřebu úpravy Statutu ZSF JU (viz písemné zdůvodnění uvedené 

v materiálech pro senát). 

 

Hlasování senátu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0  

 

Akademický senát ZSF JU schválil návrh na úpravu Statutu ZSF JU. 

 

6. Prodloužení doby platnosti akreditace oboru habilitačního řízení – Zdravotně 

sociální péče 

Děkanka vysvětlila senátu důvod k podání žádosti o prodloužení doby platnosti akreditace 

oboru habilitačního řízení – Zdravotně sociální péče. Platnost současné akreditace je do 

června 2012.  

Senátor Šnorek apeloval, aby se přistupovalo střídmě k produkci docentů. 

Děkanka upozornila, že každý z uchazečů musí splnit habilitační kritéria. 

Senátorka Kozlová upozornila na překlepy a nesmyslná slova v odůvodnění žádosti a 

doporučila před odesláním na MŠMT ČR jazykovou korekturu. 

Paní děkanka podotkla, že celý materiál ještě projde jazykovou korekturou. 

  

Akademický senát ZSF JU bere na vědomí žádost o prodloužení doby platnosti akreditace 

oboru habilitačního řízení – Zdravotně sociální péče. 

 

7. Různé 

Senátor Martínek poděkoval vedení fakulty za vstřícnost a podporu při volejbalovém 

maratonu k 20. výročí založení univerzity. 

Senátor Scholz se dotazoval, jak postupuje jednání ohledně výstavby chodníku mezi budovou 

Výstaviště a Uranem. 

Tajemník Bednář přislíbil, že bude senát informovat na příštím zasedání senátu. 

Senátor Doskočil podotkl, že na ZSF JU není dobrá atmosféra a chtěl by apelovat na fakt, aby 

se stejnou měrou, tak jako se apeluje na ekonomické úspory, dbalo na sociální soudržnost a 

kolegialitu. 

Děkanka upozornila, že je tato skutečnost způsobena patrně tím, že se některé informace 

adekvátně nevysvětlí např. vedoucími kateder, a dále je negativní atmosféra ovlivněna 

ekonomickými úsporami na ZSF JU. 

Senátorka Kozlová se domnívá, že např. na katedře sociální práce není k zaměstnancům 

uplatňován rovný přístup ze strany vedoucího katedry, což přispívá ke zhoršení negativní 

atmosféry. 

 

Zapsala: Lucie Kozlová    V Českých Budějovicích dne 26. 3. 2012 


